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Весткі з месцаў

Паштоўка 
для ветэрана
Н а  ц э н т р а л ь н ы м 

аддзяленні паштовай сувязі 
чацвёртага і дзявятага мая 
пройдзе акцыя “Адпраў вест-
ку ветэрану”. Тэматычныя 
паштовыя карткі, якія можна 
будзе адрасаваць ветэра-
нам Вялікай Айчыннай вай-
ны, жадаючым прапануюць 
бясплатна. 

– За марку плаціць не 
трэба. Як і за перасылку 
паштоўкі па Беларусі, – уда-
кладняе старшы інструктар 
раённага ўчастка паштовай 
сувязі Ірына Давыдава. – 
Адрасы ветэранаў-дабрушан 
наведвальнікі пошты змогуць 
удакладніць у аддзяленні 
сувязі. 

Чацвёртага мая акцыя 
пройдзе з 15.00 да 16.00. 

Вольга ГЛЫЗІНА

Дом 
культуры –
з малатка

У спісе 20 лотаў, якія ў 
бліжэйшы час выставіць 
н а  а ў к ц ы ё н  ф о н д 
“Гомельаблмаёмасць”,  
з н а ч ы ц ц а  і  а б ’ е к т  з 
Добрушскага раёна.

На аўкцыёне, прызнача-
ным на 3 мая, патэнцыяль-
ным пакупнікам прапануюць 
будынак сельскага Дома 
культуры, які размешчаны 
ў гарпасёлку Церахоўка. 
П е р ш а п а ч а т к о в а я  ц а н а 
аб’екта – 47  тысяч рублёў.

Адметна, што прадавец не 
прад’яўляе асаблівых умоў 
да будучага прызначэння 
будынка. Адзінае, што па-
трабуецца, – увесці аб’ект 
у эксплуатацыю не пазней 
трох год з часу продажу.

Сяргей ВоЛьГІН

26 красавіка
ў 11 гадзін каля 

помніка адселеным 
вёскам (вуліца 

Гогаля) адбудзецца 
мітынг “Званы 
Чарнобыля”, 

прымеркаваны 
да 32-й гадавіны 
катастрофы на 
Чарнобыльскай 

АЭС. 

Новоселье все ближе

Генеральный подрядчик строитель-
ства – Гомельский домостроительный 
комбинат. С учетом отделки внутренних 
помещений и благоустройства прилегаю-
щей территории, жилье для работников 
бумажной фабрики должно быть введено 
в эксплуатацию до конца июня. На все 
отведено не более 8,5 месяца. Успеют 
ли строители? Этот вопрос журналисты 
«ДК» адресовали генеральному директо-
ру предприятия-подрядчика Александру 
Гончарову (на снимке).

– Объект сдадим в срок, –  заявляет со-

беседник. – У комбината огромный опыт 
строительства панельных домов. Наши 
специалисты уже освоили возведение 
18-этажных зданий, хотя и заказ бу-
мажников – не шуточный. Любой проект 
имеет свои сложности, соответственно 
– степень ответственности.

Сегодня на добрушском объекте тру-
дятся около ста строителей. Монтажники, 
штукатуры, маляры… Интересуемся: как 
скажется спешка на качестве работ?

– Спешки нет, – говорит Александр 
Гончаров. – В зимний период возник-

ли сложности и неувязки с проектными 
работами по системе подачи тепла. В 
этой связи возникла небольшая задерж-
ка. Сейчас наверстываем упущенное. 
Потому и увеличили количество рабочих 
на объекте. 

Мастер строительно-монтажных работ 
Евгений Слепаков, ответственный за 
возведение общежитий, вторит словам 
руководителя.

– Готовность по монтажу – 90 процен-
тов, – говорит он. – Внутренняя отделка 
выполнена на 30 процентов. Планируем 
основные работы закончить к концу мая. 
Останется месяц на наведение лоска и 
устранение мелких недочетов.

Сергей чАЙДАК
Фото Евгения УСТИНоВА

Не так давно «ДК» писал о начале строительства в Добруше двух корпусов обще-
житий с одно- и двухкомнатными квартирами на месте бывшего завода железобе-
тонных изделий. Не прошло и полгода, как на строительной площадке выросли два 
пятиэтажных здания. 
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животноводство
на связи

28 апреля с 9.00 до 12.00 по телефону 
3-00-00 прямую телефонную линию

с жителями района проведет
Геннадий Викторович МАЛЬЦЕВ,

заместитель председателя райисполкома.

***
26 апреля с 11.00 до 12.00 по телефону 
7-26-80 пройдет прямая телефонная линия

с участием
Владимира Валентиновича МАРКЕВИЧА,

главного государственного санитарного врача 
района.

прием

27 апреля с 12.00 до 13.00 в Добрушском 
районном исполнительном комитете

по ул. князя Ф.И.Паскевича, 11 (кабинет № 16)
личный прием граждан проведет член 

Совета Республики Национального собрания 
Республики Беларусь

Олег Иванович ЯДРЕНЦЕВ.

тема недели

назіральныя камісіі по поводу

Под знаком 
Чернобыля

чернобыльская трагедия не обошла 
стороной территорию нашего района. 
Жить и работать по-прежнему прихо-
дится, преодолевая последствия самой 
крупной техногенной катастрофы в исто-
рии человечества.

Спустя годы, отдельные участки района 
сохраняют повышенный уровень радио-
активного загрязнения. Около 20 тысяч 
гектаров имеют уровень радиации свыше
15 Кюри на квадратный километр и находят-
ся в зоне отселения. 885 гектаров земель в 
связи с невозможностью производства на 
них «чистой» сельхозпродукции отнесены к 
радиационно опасным.

Наиболее загрязненные – участки леса 
Добрушского и Шабринского лесничеств, 
расположенные у границы с Россией. В 
первую очередь, вследствие распада цезия-
137 и стронция-90 произошло определен-
ное улучшение радиационной обстановки. 
Однако говорить о благополучии в этом 
плане пока рано.

 Жизнь изменяется, а вместе с ней изме-
няются подходы в преодолении последствий 
чернобыльской беды. Реализуется ряд про-
ектов по возрождению пострадавших терри-
торий, выработанный комплексный подход 
способствует минимизации воздействия 
радиации на население и экосистему.

Владимир МАМРУКоВ,
специалист администрации зон 

отчуждения и отселения
(Продолжение темы – на 4-5 с.)

М ы ч а н и е  б у -
р е н о к ,  г о л о с а 
ж и в о т н о в о д о в 
и …  ш у м  « б о л -
гарки» слышит-
ся на молочно-
товарной ферме 
« Ц е н т р »  с е л ь -
хозпредприятия 
«Калининский». 
Рабочие сооружают металличе-
скую конструкцию для летнего 
лагеря. 

 – Не контролирую, но слежу за 
продвижением работ, – поясняет 
директор хозяйства Виктор Байдов, 
которого встретили около строй-
площадки. – Поголовье за зиму при-
росло больше чем на сто животных. 
Летом держать их в сараях недаль-
новидно. Чтобы подготовить поме-
щения к зимне-стойловому сезону, 
их нужно продезинфицировать, по-
белить, дооборудовать. Да и самим 
животным необходимы солнце, све-
жий воздух. 

Отремонтируют весной и силос-
ную траншею у фермы «Центр». 
Основание засыплют щебнем и за-
льют бетоном, что позволит доль-
ше сохранять корма без потерь 
качества.

– На долгосрочную перспективу 
есть еще один проект по этой ферме, 
– делится руководитель. – Думаем 
реконструировать сарай на 100-120 
голов. Новостройки могут появить-

ся и на других 
наших фер-
мах. Главное, 
ч т о б ы  в с е 
они исполь-
зовались по 
назначению и 
потребность 
в кормах удо-
влетворялась 
полностью. 

О кормовой 
базе сельхоз-
предприятия 
думают уже 
с е й ч а с .  Н а 
финише – сев 
ранних яро-
вых,  в  поле 
выходит се-
ялка с  зер-
ном кукуру-
зы. Высоко-
продуктивный 
сорт отече-
ственной селекции аграрии приоб-
рели на экспериментальной базе 

«Криничная». За 
рулем посевного 
агрегата меха-
низатор Николай 
Данильченко.   

– Николай и 
сеет кукуру-
зу,  и уби-
р а е т  е е 
о с е н ь ю , 
– говорит 
В и к т о р 
Б а й д о в . 
– Всего по 
п л а н у  н а -
мерены засе-
я т ь  к у к у р у з о й 
1800 гектаров. 
Начнем с площа-
ди на зерно, ко-
торое продадим. 
В  мае досеем 
остальное.

В  « К а л и н и н -

ском» и сегодня есть силос в кор-
мовых закромах. Но молодая зелень 
– закономерная прибавка молока. 
Поэтому все семь дойных стад хозяй-
ства уже неделю пасутся на озимых. 
Результат – плюс 100 литров молока 

ежедневно. 
Проследить за работой 
молочного конвейера 

не составляет труда. 
Выпас коров – бук-
вально через доро-
гу от фермы. О том 
же, чтобы каждая 
буренка возвраща-

лась на дойку сытой 
– забота животновода 

Сергея Добыша. 
ольга ГЛЫЗИНА

На снимках: сварщик 
Александр Лазарев делает 

основу будущего летнего лагеря 
для телят; животновод Сергей 
Добыш выпасает стадо после 

дневной дойки.
Фото Евгения УСТИНоВА

Александр Лукашенко 
обратился с посланием
к белорусскому народу 

Пресс-секретарь Главы государства Наталья 
Эйсмонт рассказала:

«Это своего рода квинтэссенция и актуализация 
задач и тем, которые в течение прошедшего года 
обсуждались во время масштабных и знаковых 
мероприятий с участием Президента. Многое уже 
претворяется в жизнь, идет практическая реали-
зация. Сейчас главное – очертить круг глобаль-
ных задач на перспективу с учетом уже принятых 
решений и конкретных поручений», – сказала она. 
Наталья Эйсмонт привела в качестве примеров 
обсуждавшиеся на уровне Главы государства во-
просы в сфере сельского хозяйства, ЖКХ, цено-
образования, работы реального сектора эконо-
мики, продвижения экспорта, спорта, социальной 
и молодежной политики, а также уже принятые 
решения в части либерализации условий для ве-
дения бизнеса и поощрения деловой инициативы 
граждан, развития цифровой экономики, науки и 
образования. 

Что касается тематического наполнения 
Послания, оно будет включать все актуальные 
вопросы, которые касаются жизни белорусско-
го общества в целом и каждого гражданина в 
отдельности.

По материалам БелТА

Непрадказальна скончылася 
спроба юных дабрушан паганяць 
мяч. Рабятам перашкаджала труба. 
Пакуль імкнуліся яе зрушыць з мес-
ца, не заўважылі, як яна пакацілася 
і прыціснула аднаго з футбалістаў... 
З пашкоджаннямі мяккіх тканін 
хлопчык дастаўлены ў бальніцу. 

Выпадак з удзелам падлетка стаў ад-
ной з нагод пагутарыць на селектарнай 
нарадзе пра бяспеку самых неабароне-
ных катэгорый грамадзян – адзінокіх 
пенсіянераў, дзяцей.

Асаблівую актуальнасць тэме дадало 
камфортнае надвор’е. Рабят так і цягне 
ў нязведаныя месцы. Гэта, як правіла, 
забароненыя для гульняў тэрыторыі – 
закінутыя будынкі. Як стала вядома, 
камітэт па маёмасці прадставіў ула-
дам іх спісы. А пра іншыя небяспечныя 
месцы нашага раёна супрацоўнікам 
райаддзела па надзвычайных сітуацыях 
паведамілі старшыні сельвыканкамаў.

Н а п р ы к л а д ,  м е с ц а  д л я  з а б а ў 
падлеткаў у Жгуні – воданапорная 
вежа. А ў вёсцы Леніна асаблівую тры-
вогу выклікаюць былыя пажарныя рэ-
зервуары – нядаўна невядомыя скралі 
тут металічныя люкі.

Усе небяспечныя для дзяцей мес-
цы ў горадзе і ў сельскай мясцовасці 
выратавальнікі возьмуць пад кантроль. 
Наперадзе – маштабная работа па 
папярэджанні дзіцячага траўматызму. 

Важныя задачы ставяць урачы, педагогі, 
праваахоўныя органы.

П р а  с і т у а ц ы ю  з  д з і ц я ч ы м 
траўматызмам удзельнікам нарады 
паведаміў урач-траўматолаг аблас-
ной бальніцы Аляксандр Віннік. У 
прыватнасці, ён адзначыў зніжэнне 
колькасці такіх выпадкаў. Гэта тычыцца 
вулічнага, спартыўнага траўматызму. 
А вось ва ўстановах адукацыі траўмы 
атрымалі на 9  рабят больш, чым было 
летась.

Акцэнтавала ўвагу на праблемах 
і  намеснік начальніка ўпраўлення 
а д у к а ц ы і  а б л в ы к а н к а м а  Ж а н н а 
Ж д а н о в і ч .  Я н а  п р а п а н а в а л а 
арганізаваць маштабнае абследаван-
не прылеглых да ўстаноў адукацый 
тэрыторый, а таксама рэйды па небя-
спечных аб’ектах. Напрыклад, паблізу 
вадаёмаў.

– Не ў поўнай меры выкарыстоўваецца 
сістэма “роўны вучыць роўнага”. Між 
тым, гэта – цудоўная пляцоўка для 
членаў БРСМ – расказваць малодшым 
школьнікам аб правілах бяспекі, – 
адзна чыла дакладчык.

Дастойны пераймання вопыт па 
арганізацыі адпачынку школьнікаў 
у Веткаўскім раёне. Як адзначылі 
на нарадзе, сістэму ўзаемадзеяння 
педагогаў і  медыкаў, заняткі для 
настаўнікаў аб спосабах і правілах ака-
зання першай медыцынскай дапамогі 

неабходна ўкараняць у іншых раёнах 
вобласці.

Пільную ўвагу  адвялі аналізу пра-
цы назіральных камісій. І асабліва – 
выяўленых у ёй недахопаў.  

– Часта яны сведчаць або пра не-
жаданне працаваць, або пра адсут-
насць неабходных ведаў, – заўважыў 
першы намеснік начальніка абласнога 
ўпраўлення Міністэрства па надзвы-
чайных сітуацыях Сяргей Мялешкін. – 
Напрыклад, спецыялісты ў Чачэрскім 
раёне не ўказваюць у дакументах 
звесткі пра блізкіх адзінока пражыва-
ючых грамадзян. У выніку іх складана 
інфармаваць пра тое, што пажылому 
чалавеку трэба дапамога. Па гэтай 
прычыне амаль адсутнічаюць звароты 
і ў арганізацыю, дзе раней працавалі 
пажылыя. 

А вось у адным з Саветаў Рэчыцкага 
раёна перапіску з роднымі адзінока 
пражываючых пажылых людзей кантра-
люе сельвыканкам. Накіравана 7 лістоў 
да родных, 3 – у арганізацыі па апошнім 
месцы працы чалавека. У выніку пры-
нята рашэнне аб аказанні дзесяцярым 
– адраснай дапамогі, траіх у асенне-
зімовы перыяд накіравалі ў інтэрнат. 

– Толькі, – заўважыў Сяргей Мялешкін, 
– рабіць гэта павінен не сельвыканкам, 
а назіральныя камісіі. Пакуль жа мы ба-
чым іх пасіўнасць.

Наталля ВАСІЛьЕВА

Ад канстатацыі – да дзеянняў

Сев 
кукурузы в 

районе уже ве-
дут четыре хозяй-

ства: «Утевское», 
«Завидовское», 

«Калининский» 
и «Крупец».

Прибавляя сегодня, 
думать о завтрашнем


